
Vol.56 2022 年 12 ⽉ 23 ⽇発⾏ 1 
 

 

 

ニュース  News 

1. ユニ・チャームとの森林認証の共同推進に関する覚書締結 

SGEC/PEFC ジャパンは、ユニ・チャーム株式会社を持続可

能な森林の利用と保護、及び PEFC 制度と認証製品を共

同で推進する初の「チャンピオン」企業として認定し、11 月

9 日に覚書を締結しました。この「覚書」の内容及びユニ・チ

ャーム（株）についての詳細は、https://onl.bz/SJpVpmjを
ご参照ください。 

 
【写真：共同推進式典での覚書交換】 

(写真右)ユニ・チャーム株式会社 執行役員 上田健司氏 

(写真左) 梶谷達也 SGEC/PEFC ジャパン事務局長  

【At the exchange ceremony of MOU】 
(photo right) Mr. Kenji Ueda, Executive Officer, Unicharm Corporation  
(photo left) Mr. Tatsuya Kajiya, Secretary General, SGEC/PEFC Japan 
 

Conclusion of Join promotion of Forest Certification with Unicharm Corporation  
Certification with Unicharm Corporation.” SGEC/PEFC Japan appointed Unicharm Corporation as the first 'Champion' 
company of PEFC, to jointly promote sustainable forest use and protection, promote PEFC certification with certified 
products, and concluded of exchanging the Memorandum of Understanding (MoU)on 9th Nov.  
For the details of MOU, please refer to the press release of Unicharm; For the details, please refer to the press release 
of Unicharm; https://www.unicharm.co.jp/en/company/news/2022/1111-01.html 
 
*Unicharm Corporation: A Japanese big company that manufactures disposable hygiene products, household cleaning 
products, specializing in the manufacture of diapers, feminine hygiene products and pet care products.  
It has operations in 80 countries and is a market leader in Asia in baby and feminine care products. 
https://www.unicharm.co.jp/en/company.html 
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２．SGEC の再相互承認認証書が PEFC 総会で交付 
11 月 14～18 日にリモートで行われた PEFC 総会にて、2016 年に相互

承認された SGEC の、再相互承認の認証書が全メンバー国の前で交

付されました。 

 

Certification of Re-endorsement to SGEC at PEFC General Assembly 
At the PEFC General Assembly held remotely from 14-18 Nov, the 
certificates of re-endorsement to SGEC by PEFC, which was recognized in 
2016 for the first time, was given in front of all member countries. 

 
３．地方自治体で SGEC/PEFC 認証取得に向けた研修会 

SGEC/PEFC 認証についての研修会が複数の地方自治体で開催され、講演

依頼が次々と来ております。今年の夏以降だけで高知県、奈良県、鹿児

島県、更に来年は鳥取県、秋田県、そして大分県からの要請をすでに頂

いております。これは認証材への需要が高まっていることを表している

ためと考えられます。今後も日本全国都道府県での、認証セミナー開催

を期待しております。 
※自治体・企業・団体などからのセミナーのご要望がございましたら、出

張、またはオンラインにて致します。ぜひお気軽にお問合せ下さい。 

 

SGEC/PEFC certification seminars by local authorities  
At the SGEC/PEFC certification seminars held by several local authorities, requests 
for giving lectures have been coming in one after another. Since this summer, 
lectures by us were given at Kochi, Nara and Kagoshima prefectures, and requests 
have already came for next year from Tottori, Akita and Oita prefectures. This is the 
trend to indicate of the growing demand for certified material. More certification 
seminars in all prefectures of Japan are expected to be held in the future. 
＊If you have any requests for seminars from local authorities, companies or 
organizations, by real or online. Please feel free to contact SGEC/PEFC Japan. 
 
４．繊維産業でレンチング社が PEFC 取得 

これからは木質セルロースの時代が来ると言われています。 VEOCEL™ を

生産しているレンチング グループはオーストリアの企業で PEFC 認証を

取得し、セルロース生産を森林認証材から調達しています。 VEOCEL™ ブ

ランドの繊維には、4 つの主要な用途があり、それぞれ、ビューティ、ボ

ディ、インティメイト、サーフェスと呼ばれています。 今後 PEFC 認証

された繊維サプライチェーンが展開することは、SDGsへの大きな貢献に

なります。 

VEOCEL™とヴェオセル™は Lenzing AG の商標です。 

 

Obtaining PEFC-certified by the non-woven industry-Lenzing  
It is said that the time of wood-based cellulose is coming. The Lenzing Group, mother company of VEOCEL™ is an 
Austrian company that is PEFC certified and sources its cellulose production with wood from certified forest. VEOCEL™
brand fibers have four key applications.They are beauty, body, intimate and surface. In fiber supply chain management, the 
development of PEFC-certified fiber supply chains in the future will be a highly significant contribution to SDGs. 
URL: https://www.veocel.com/jp 
 
５． 積水ハウスが 2022 年 CDP から最高評価 

認証取得企業の積水ハウス株式会社は、環境分野で世界的に権威のある国際環

境 NGO、CDP から、気候変動対策及びフォレスト（森林減少対策）において、

ダブル「A」評価の最高評価を受けました。今回「フォレスト」分野で初の A

リスト選定となり,森林認証を取得していることによってサプライチェーン全

体の脱炭素化に貢献できることを SGEC/PEFC ジャパンは期待します。URL：https://onl.bz/WYhtzkz 

Highest evaluation from CDP 2022-Sekisui House 
Sekisui House, Ltd., a PEFC certified company was awarded the highest double "A" rating in climate change and 
deforestation by CDP, an international environmental NGO with worldwide recognition in the environmental field. 
This is the first A-listed in the selection in the "Forest" category, and SGEC/PEFC Japan hopes that our forest 
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certification will contribute to the decarbonization of the entire supply chain 
イベント報告 Events Report  

■ブランドみらい☆ミニセミナー第４弾「SDGｓ×認証材はどうなる？」12 月 7 日 

参加登録約 100名のうち 80名近い方にご視聴頂きました。世界的に

認証材の需給状況がひっ迫している！？と言われる中、欧州の認証状

況について森林総合研究所の早船様、オーストラリアからの報告はペ

ンターク林業アンドリュー・ヒューブナー様、北米の認証制度 SFIの

CoC が PEFC の相互承認を受け今後、北米からの PEFC 認証紙供給が増

加していく可能性について SFIジェイソン・メトニック様、そして日

本を含むアジア地域の PEFC 認証の情報などについて SGEC/PEFC ジャ

パン堀尾牧子より、報告させて頂きました。 

 
The 4th Mini-Seminar “SDGs X what happens to certified material?” on 7th Dec 
It was watched by nearly 80 audience out of approx. 100 registered. It is said that the global supply/demand situation for 
certified material is tight?!  Reports were given by Mr. Hayafune from Forestry and Forest Products Research Institute 
on the status of certification in Europe, Mr. Andrew Huebner of Pentarch Forestry on Australian supply, and Mr. Jason 
Metnick of SFI in US, in which he explained the possibility of increasing supply of PEFC certified paper from North 
America in the future, following endorsed North American certification system SFI's CoC by PEFC, and Ms. Makiko 
Horio, SGEC/PEFC Japan reported updated information in Asia, including Japan. 
 

■第 4 回少花粉スギ植樹祭 10 月 15 日 

お天気に恵まれた今年の SGEC/PEFC ジャパンと森林認証促進協議会主催の

植樹祭。初めての方やリピーターの方、認証企業様の参加も多く、参加者総

勢 43 名となりました。植樹することの意味や認証林を目で見て、森林の大

切さを感じる一日でした。来年は埼玉県飯能市で植樹祭を予定しています。 

 

The 4th Low pollen cyder tree planting festival on 15th Oct 
 This year' s tree-planting festival hosted by SGEC/PEFC Japan and the 

Forest Certification Promotion Council was held on a nice sunny day. Total of 43 people attended the event, 
including first-time and repeat participants’ as well as many certified companies. It was a day to learn the 
meaning of tree planting, see SGEC certified forests with participants own eyes, and feel the importance 
of forests. Next year, the tree-planting festival will be held in Hanno city, Saitama prefecture. 
 
■ 森林認証国際フォーラム 10 月 25 日 

SGEC 認証林が森林の健康だけでなく、人間の健康にも貢献しているというエビデンスをもとに、森林浴の第

一人者、日本医科大学付属病院、医学博士、李先生に発表して頂きました。フォーラム登録者 235名うち、海

外からの参加は約 20％。「森と健康-森林認証の役割」のテーマは世界共通であり、関心の高さが伺えました。 

 
International Forest Certification Forum 2022 on 25th Oct  
Prof. Qing Li, Department of Rehabilitation Medicine Nippon Medical School Hospital, a leading expert 
on forest bathing, spoke based on evidence that SGEC-certified forests contribute not only to forest health 
but also to human health. Among the 235 registered, about 20% were from overseas. The theme of "Forests 
and Health - The role of forest certification" was universal and showed a high level of interest. 
 

SGEC と PEFC みつけ隊！ Discovery Corps！SGEC and PEFC logo 

■ サンリオショップにも PEFC 認証製品 
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サンリオキャラクターのミュークルドリーミーの色鉛筆 12 色セット

に PEFC 認証品が選ばれています。株式会社サンリオは「＃

HelloGlobalGoals」を始動、SDGs の啓発活動に積極的な企業です。今

後多くの環境に配慮された商品がサンリオショップ並ぶことを期待さ

れます。 

 

PEFC-certified products in Sanrio Shops  
PEFC-certified products have been selected for the 12-color pencils set for the Sanrio character Mukul 
Dreamy. Sanrio Co., Ltd. has launched "#HelloGlobalGoals" and is actively working to raise awareness of 
the SDGs. In the future, many more eco-friendly products are expected to be in line of Sanrio Shops. 
 
■ セブン&アイの紙パックに PEFC 認証紙が採用 

株式会社セブン＆アイ・ホールディングスは森林保全につながる

森林認証紙の活用を進めエシカルな社会作りに貢献しています。

そうした企業背景もあり、一部オリジナルブランド商品の飲料紙

パックには PEFC商標がついています。SGEC/PEFC ジャパンのツイ

ッターキャンペーンでも多くの一般消費者から情報が寄せられる

ほど、セブン＆アイの商品に PEFC商標がついていることはよく知

られています。 

 

PEFC-certified paper is selected by Seven & i, paper carton  
Seven & i Holdings Co., Ltd. contributes to the creation of an 

ethical society by promoting the use of certified forest paper, which leads to forest conservation. Under 
this corporate background, some of their original brand’s beverage cartons hold the PEFC trademark. It 
is widely known that many of Seven & i products have PEFC trademark, as many general consumers have 
informed SGEC/PEFC Japan's Twitter campaign. 
 

最新データ Facts and Figures 2022 年 9 月末現在 Data: End of Sep 2022 
 

森林認証面積 Certified forest area         世界：286,332,325ha 国内:2,188,782ha     

COC 認証数   Number of COC certification     世界：12,395件  国内: 500件 

 
2年続いたコロナ禍も改善に向かうだ
ろう…な中で国際的な大問題が勃発
した年のままで、暮れようとしていま
す。各国の認証制度の集まりである国
際的な PEFC としては、「紛争木材」の
適用、相互承認の一部停止などの対応
を取らざるを得ない状況となりまし
た。一方で、毎年の会議で会って親し
くしていた、それらの国々の同僚達は
どうなっていくのだろうという心配
もあり、今年ほど“平和”の大切さを
感じたことはなかった年となりまし
た。来年こそは、ウィルスも戦争も収
まり平和に暮らせる、更に環境問題に
も取り組める日常が戻りますよう
に！皆様良いお年をお迎えくださ
い。  

 
「戦争なんか止め

て、ひなたでぬくぬ

くすれば？うにゃん
♪♪」by プリン 
 “Why don’t you stop 
fighting and get warm 
under the sun? Meow♪♪” by Pudding  

We were hoping that the two-year-long Corona 
disaster will start to improve... but the year is 
coming to an end with an international 
incident. As an international organization, 
PEFC, a group of certification schemes from 
different countries, we have had to take 
measures such as applying 'conflict timber’ 
and the partially suspension of endorsement. 
At the same time, what would happen to our 
colleagues in those countries, whom we used 
to meet and get to know so well at our annual 
meetings, was my concern. I have never felt the 
importance of peace more than this year. 
Hoping that next year will see the end of 
viruses and the war, and the return to a 
peaceful life, where we can further tackle 
environmental issues. 
We wish you all a Happy New Year!  


